
Zápis z jednání Komise pro vzdělávání, sport a zájmovou činnost konané dne 29. listopadu 2023 
v zasedací místnosti Městského úřadu Mnichovo Hradiště 

 
Přítomní: Lenka Sosnovcová, Václav Veselý, Iva Štrojsová, Markéta Tomášová, Lenka Dutková, Dana 
Trpkošová, Jan Mareš 
Omluveni: Soňa Razáková, Veronika Sluková, Hana Skramuská, Klára Karásková 
 
Program: 
 

1. Úvod, kontrola usnesení  
2. Nová podoba mnichovohradišťského skateparku – žádost rady města o vyjádření k anketě 
3. Společný školský obvod s Březinou 
4. Výsledky šetření Klima na školách 
5. Postoj mnichovohradišťských škol ke stávce pedagogů 
6. Různé, diskuze  
 

 
1. Úvod, kontrola usnesení 

 Program byl akceptován bez připomínek. 

 Kontrola usnesení – Klára Karásková byla radou města jmenována členkou komise VSZČ 

 
2. Nová podoba mnichovohradišťského skateparku – žádost rady města o vyjádření k anketě 
 

 V rámci diskuse se členové komise ptají po tom, kdo tvoří skupinu odpůrců nového 
skateparku (ze zadání ankety ani webových stránek to není patrné), dále po reakcích místní 
skateboardingové komunity. Iva Štrojsová považuje zadání za tendenční, preferovala by 
neutrální znění. Ostatní členové komise souhlasí a podporu ankety ze strany města podmiňují 
přepracováním ankety, jejímž cílem by mělo být získání odpovědí na požadované otázky a ne 
podpora jednoho názoru. Václav Veselý navrhuje, aby měly možnost zúčastnit se ankety i 
školní děti a mládež (do velké míry cílová skupina a budoucí uživatelé nového skateparku) a 
dodává, že po provedení ankety by měl být jejím vyhodnocením pověřen neutrální subjekt. 
Komise se shoduje, že místní, kteří se záměrem rekonstrukce skateparku nesouhlasí, věděli, 
v jaké lokalitě budou bydlet – skatepark je na svém místě více než 15 let.  
 USNESENÍ: Komise VSZČ zveřejnění ankety v předložené podobě nedoporučuje, 

doporučuje zadání ankety přepracovat, aby byla objektivní a ne zavádějící. 
 USNESENÍ: Komise VSZČ doporučuje v případě přepracování ankety a její následné 

realizace aktivně oslovit i cílovou skupinu na školách (1. + 2. stupeň ZŠ a GMH, 
starší děti napřímo, prvostupňové děti prostřednictvím rodičů). 

 Následuje debata o možných variantách, kde by nový skatepark mohl vzniknout, a o časovém 
horizontu. Jan Mareš uvádí, že náklady na vybudování nového skateparku budou cca 9-10 
milionů Kč, město jej tedy nebude realizovat bez dotačních prostředků (cílem je získat 
alespoň 30 % z dotačních zdrojů, v návrhu rozpočtu města na rok 2024 je skatepark pouze ve 
smyslu nákladů na projekční práce a případně výběrové řízení v závěru roku 2024). Pro 
skatepark připadají vedle současného místa v úvahu dvě lokality: za protipovodňovou hrází 
v místě zamýšlené volnočasové zóny u Jizery (pozemky jsou farnosti, v případě, že by je 
město získalo, bude řešit vyjmutí ze zemědělského půdního fondu => nákladné a časově 
vzdálené) a plocha za zámeckou zdí, kde by mohlo dojít k vybudování v souvislosti s 6. etapou 
výstavby za zámkem (realizace opět v delším časovém horizontu, nevýhodou značná 
vzdálenost od centra města).  



 

3. Společný školský obvod s Březinou 
 

 Obecní úřad Březina letos již podruhé požádal město o vytvoření společného školského 
obvodu. V obou případech bylo stanovisko města zamítavé.  

 Václav Veselý představuje důvody, které město k rozhodnutí vedly – ekonomické i 
demografické. V současnosti asi 30 % žáků na mnichovohradišťských školách nemá 
v Mnichově Hradišti trvalý pobyt a do školy dojíždí z okolních obcí. Kapacita škol je 
vyčerpaná. Pro město je to z čistě ekonomických důvodů výhodné (tento stav snižuje náklady 
na provoz škol), přesto je systém ztrátový (příjmy města ze strany státu představují aktuálně 
16,5 milionu Kč, výdaje na chod a údržbu škol jsou ve výši 20 milionů Kč). Město nyní 
připravuje rozšíření kapacit ZŠ Sokolovská vybudováním tří nových tříd nad spojovacím 
traktem, čímž se kapacita školy zvýší o 60 míst, město však na tato místa bude zásadním 
způsobem doplácet (náklady na tuto investiční akci budou cca 35 milionů Kč).  

 V případě uzavření společného školského obvodu by městu po hypotetickém razantním 
navýšení počtu obyvatel v Březině vznikl zásadní problém – ke všem dětem ve společném 
školském obvodu je totiž třeba přistupovat stejně, bez ohledu na místo jejich trvalého 
bydliště. V extrémním případě by tak mohla nastat situace, kdy město odmítá děti 
z Mnichova Hradiště a přijímá místo nich děti z Březiny. Nastavit kritéria pro přijetí tak, aby 
zvýhodňovala děti s trvalým pobytem přímo ve městě, by nebylo v souladu se zákonem.  

 Jan Mareš dává rozhodnutí město do souvislosti s probíhající dramatickou výstavbou 
v Bakově nad Jizerou. Václav Veselý konstatuje, že do 10 let může mít Bakov o tři tisíce více 
obyvatel, což způsobí akutní nedostatek míst v tamní škole. V souvislosti s rostoucím počtem 
dětí členové komise konstatují, že některé obce, které vyčerpají jiné možnosti, budou muset 
uvažovat o vybudování vlastních škol, například svazkových. 

 Probíhá debata o účelovém přehlašování trvalého bydliště dětí před zápisy do ZŠ 
 Komise VSZČ doporučuje požádat právničku města o prověření, zda lze do kritérií 

k přijímání dětí k povinné školní docházce zapracovat délku trvalého pobytu. 
 Komise VSZČ doporučuje neuzavírat společný školský obvod s obcí Březina.  

 
4. Výsledky šetření klima na školách 

 Výsledky letošního šetření probrali na společných schůzkách ředitelé ZŠ a MŠ se starostou, 
referentkou školství a manažerkou MAP IV Mnichovohradišťsko => vedení města je otevřené 
možnosti, že šetření bude na ZŠ opakováno pouze každé dva roky, přijato bylo rozhodnutí, že 
MŠ bude pokračovat v zaběhnuté praxi, kdy šetření provádí každé tři roky při tvorbě ŠVP 
(příští šetření bude v roce 2025), a to přes vlastní platformu. Výsledky budou následně 
předávány starostovi a referentce školství. 

 Agendu Klima na školách předal MAP po pilotním projektu referentce školství, organizace 
šetření bude nadále záležitostí města. 

 Výsledky šetření byly komunikovány na třídních schůzkách, pedagogických radách, žáci 
informováni prostřednictvím členů žákovského parlamentu, výsledky jsou rovněž zveřejněny 
na webových stránkách škol. 

 Dana Trpkošová upozornila, že část rodičů měla dojem, že šetření nebude dokonale 
anonymní, a tak se šetření neúčastnili => věc vysvětlena na rodičovských schůzkách. 
 

5. Postoj škol ke stávce pedagogů 
 



 Lenka Sosnovcová uvádí téma stávky z 27. listopadu 2023, které nesouvisí přímo s městem, 
ale dotklo se všech školských zařízení. Zároveň se ptá na zkušenosti se stávkou. 

 Lenka Dutková popisuje, že MŠ se do stávky zapojila, stávku řídil stávkový výbor, který si 
zaměstnanci zvolili, ředitelka dostala předem seznam stávkujících a školka rodiče 
v dostatečném předstihu informovala o tom, že bude v daný den uzavřena. Po proběhnutí 
stávky ředitelka neevidovala ani pozitivní ani negativní zpětnou vazbu. 

 Lenka Sosnovcová popisuje situaci na gymnáziu, které nestávkovalo. Škola na webu zveřejnila 
své stanovisko, které rovněž napřímo rozeslala rodičům a prezentovala na třídních 
schůzkách. Situace a skutečnost, proč se na GMH nestávkuje, pedagogové v daný den na 
začátku vyučování vysvětlili studentům. 

 Dana Trpkošová shrnula situaci na 2. ZŠ, kde byl běžný provoz rovněž zachován. Rodiče byli 
s postoji školy vůči stávce seznámeni na třídních schůzkách, stanovisko bylo rovněž 
zveřejněno na webu školy. 
 

6. Různé, diskuse 

 Kritéria pro přijetí do přípravné třídy – Komise se na některém ze svých minulých zasedání 
zabývala otázkou kritérií pro přijímání žáků do přípravné třídy na ZŠ Sokolovská. Iva Štrojsová 
vznesla dotaz, zda se na kritériích, která by učinila proces přijímání transparentním, pracuje. 
Dle Václava Veselého nikoliv.  
 usnesení: Komise VSZČ doporučuje prověřit, jak pokračuje příprava transparentních 

kritérií pro přijímání žáků do přípravné třídy na ZŠ Sokolovská. 

 Termíny nadcházejícího zasedání komise VSZČ – Po domluvě členů komise budou jednání 
v příštím roce začínat vždy v 16 hodin. Navržené termíny zasedání jsou následující: 7. února, 
10. dubna, 12. června, 18. září a 27. listopadu 2024. 

 

Zapsal: Martin Weiss 


